
Referat af bestyrelsesmøde i DOF Sønderjylland 

Bestyrelsesmøde holdt den 5.11.2024 på Rødekro 

Referatet er skrevet den 6.11.2024 af Jørn 

Ordstyrer var Ole 

Deltagere: Gert, Bjarne, Else, Jesper, Bonni, Jørn, Karen, Maiken, Morten, Ole og Viggo 

Aĩud fra Esben, Jan og Wilhelm. 

1. Godkendelse af dagsorden (Ole) 

Blev godkendt bortset fra at der kom et ekstra punkt 5g på om månedens fugl 

2. Formandens meddelelser 

2a.  Generalforsamling og årsmøde den 2.2.2025 – Naturcenter Tønnisgård, Havnebyvej 30, 6792 Rømø. 

       Kl. 10 Vi mødes på Naturcenter Tønnisgård 

 Kl. 10 - kl. 12 Fugletur 

 Kl. 12 – kl. 13 Frokost. Bonni sørger for Sandwich. Jesper sørger for drikkevarer. Der indføres 

 brugerbetaling kr. 100. Tilmelding skal ske Ɵl Jesper. 

 Kl. 13 – kl. 14.30 Forskellige indlæg. Jesper spørger Morten Bentzon om han vil fortælle om  

 ugler. Jesper Toŏ/Maiken/Jan fortæller om digesvaleprojektet. 

 Kl. 14.30 – kl. 15 Kaffe 

 Kl. 15 - ? Generalforsamling. Gert finder ordstyrer. På valg er Gert, Jan, Jesper og Wilhelm. Alle  

 modtager genvalg. Ligeledes modtager suppleanterne genvalg. Sidstnævnte er på valg årligt. 

 Jesper spørger revisorerne om de vil fortsæƩe. 

 Der skal vælges repræsentanter Ɵl Repræsentantskabet. Gert (selvskrevet hvis han fortsæƩer  

 som formand). Bjarne og Jørn modtager genvalg.       

2b  Møde med digelauget i Ballum       

 Vores klage blev trukket Ɵlbage jvf. referat af bestyrelsesmødet den 10.9.2024.   

 Området med digesøerne bliver kun med adgang for de lokale. Vi får ikke bekkasinskrab men  

 Stejle kanter, fordi der skal graves stores mængder klæg op. 

2c Fugleovervågning i NNP-Draved og Kongens mose.      

 Overordnet landsdækkende plan er på plads. Der bliver informeres herom på repræsentant- 

 skabsmødet. 

2d EŌerårets repræsentantskabsmøde 16 -17. november 2024.  



 DOFs økonomi bliver det centrale punkt. 

3 NaturnaƟonalparkens bestyrelse (Wilhelm og Karen) 

3a. Bestyrelsesmøde i NNP – oplæg fra Karen om forstyrrelse af fugle 

 De hidƟdige møder har været ”klæd på møder” 

 Karen har holdt et indlæg om forstyrrelser. Et vigƟgt tema er benyƩelse overfor beskyƩelse,  

 hvor DOF er fortaler for beskyƩelse. Karen vil den 6.11.2024 opfordre Ɵl sƟlle zoner i 

 naturnaƟonalparken. 

3b 59 forvaltningsplaner for NSTs skove 

 Gert vender med Wilhelm om vi skal komme med kommentarer. 

4 Status på projekter 

4a Digesvaleprojektet (Jan og Maiken) 

 En arƟkel herom er kommet på hjemmesiden. 

 Gert skriver Ɵl kommunen om paraglidere, der bevæger sig på skråningen og ødelægger 

 rederne. 

4b Løgumkloster messe den 5-6. oktober 

 DOF gjorde er god indsats. Dog blev messen forstyrret af larm fra et cirkus i samme hal. 

5 Bordet rundt. 

5a. DOFs holdning Ɵl mobgang 

 DOF har en holdning Ɵl problemet, nemlig at hvis man endelig vil bruge metoden, skal det  

 være så få gange og så kort Ɵd som overhovedet muligt. Allerhelst ser man, at man undlader  

 at bruge metoden. 

 Vi skal fremtræde med et godt eksempel og skal bl.a. ikke bruge det på guidede ture. 

5b Ørnens dag 

 Ørneklubben har tur Ɵl Kragelund mose den 10. november. 

 Søndag den 23. februar 2025 aĬoldes der ørnens dag ved Slivsøen og ved Ballum sluse. 

 Jan står som tovholder. 

5c Generel snak om øget trafik i naturen 

 Vores holdning er, at der ikke skal laves for mange sƟer i naturen. 

5d Ipad 

 Karen har pillet sim-kortet ud og beholder Ipaden indƟl videre. 



5e InvitaƟoner Ɵl borgermøder om urørt skov i Lerskov (6. 11) og HyƩerkobbel (20. 11) 

 Ole deltager den 6. november. 

       5 f Skydebanen ved Sæd 

 Skydebanen er i idefasen. 

 Peter Kjer Hansen arbejder mod projektet med henvisning Ɵl at der benyƩes forurenet  

 jord. 

      5 g Månedens fugl 

 Et skema blev sendt rundt, hvor bestyrelsesmedlemmer kunne skrive sig på Ɵl at skrive om 

 månedens fugl 

6 Næste bestyrelsesmøde 

 Den 19.1.2025 på Rødekro i Ɵden kl. 15 – kl. 20. 

7. Eventuelt 

 Karen arbejder på en temaaŌen om fugle og forstyrrelser. 


